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[Indenrigsministeren] 

område, som er meget vigtigt for den danske 
befolkning. 

En øget retssikkerhed for udlændinge er 
da også hovedsigtet med justitsministerens 
forslag til en ny udlændingelov, som folke- 
tinget for tiden har under behandling. 

Lovforslaget indebærer en samlet revision 
af udlændingelovgivningen og tilsigter at 
skabe en bedre retsbeskyttelse, navnlig for 
udlændinge, der har opnået en fastere til- 
knytning her til landet. Det sker blandt andet 
ved klarere udvisningsregler og ved en be- 
grænsning af adgangen til at udvise udlæn- 
dinge, der har boet her i mere end 2 år. 

Det er værd at understrege, at alle de 
mange indvandrere, der har boet her i nogle 
år med henblik på varigt ophold, efter lov- 
forslaget kan regne med at kunne blive her i 
landet, hvis de ønsker det. Der er i realiteten 
kun risiko for deres opholdsret, hvis de begår 
et så alvorligt strafbart forhold, at dette kan 
begrunde udvisning. 

Spørgsmålet om indvandrernes retssikker- 
hed leder naturligt tanken hen på spørgsmå- 
let om dansk statsborgerskab. Retten til at 
opnå dansk statsborgerskab er således den 
naturlige slutsten på en politik, der tilsigter 
en integration af de indvandrere, som ønsker 
at forblive her i landet. 

Inden for indfødsretsområdet har inden- 
rigsministeren over for folketingets indføds- 
retsudvalg taget initiativ til at fastlægge mere 
klare regler for, hvilke forhold der bør tillæg- 
ges vægt, når der skal ses på, om indvandrer- 
ne kan få indfødsret. 

8. Regeringens indvandrerpolitik er ingen 
formynderpolitik, men en politik baseret på 
et aktivt samarbejde. En proces, der for at 
lykkes stiller krav til alle. Det er en politik, 
der fordrer frisind og en aktiv offentlig ind- 
sats for at tilskynde indvandrerne til ikke 
blot formelt, men også reelt at indgå på lige 
fod med andre i det danske samfund. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Tredje behandling af lovforslag nr. L 79: 
Forslag til lov om ændring af lov om ind- 

komstbeskatning af aktieselskaber m.v. og for- 
skellige andre skattelove. 

(Fremsat 8/12 82. Første behandling 12/1 
83. Betænkning 23/3 83. Anden behandling 
8/4 83). 

Der var ikke stillet ændringforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

A fstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 99 stemmer mod 24. 

. Tredje næstformand (Lilli Gyldenkilde): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Tredje behandling af lovforslag nr. L 143: 
Forslag til lov om ændring af ligningsloven 

og selskabsskatteloven. (Bedriftssundhedstjene- 
ster). 

(Fremsat 9/2 83. Første behandling 17/2 
83. Betænkning 25/3 83. Anden behandling 
8/4 83), 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 113 stemmer mod 11. 

Tredje næstformand (Lilli Gyldenkilde): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 63: 
Forslag til lov om ophævelse af lov om regu- 

lering af kreditformidling. 
Af Glistrup (FP) m.fl. 
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(Fremsat 16/11 82. Første behandling 10/ 
12 82. Betænkning 24/3 83. Anden behand- 
ling 8/4 83). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
forkastedes, idet 10 stemte for, 118 imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Anden behandling af lovforslag nr. L 107: 
Forslag til lov om ændring af lov om styrel- 

se af  sociale og visse sundhedsmæssige anlig- 
gender. (Den sociale og sundhedsmæssige 
planlægning). 

(Fremsat 19/1 83. Første behandling 26/1 
83. Betænkning 7/4 83). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ I og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Tredje næstformand (Lilli Gyldenkilde): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

I 5) Første behandling af lovforslag nr. L - 165: 

Forslag til lov om de kommunale skatter for 
1984. 

Af Glistrup (FP) m.fl. 
(Fremsat 1/3 83). 

Lovforslaget sattes til, forhandling. 

Forhandling 

Indenrigsministeren (Britta Schall Holberg): 
Jeg kan på mange måder være enig i selve 

formålet med dette lovforslag, nemlig at vi 
skal undgå, at kommunerne får skattestignin- 
ger i 1984. Jeg mener ligesom forslagsstiller- 
ne, at borgerne ikke ønsker skattefòrhøjelser 
nu, og at kommunerne og amtskommunerne ' 
naturligvis må deltage i den økonomiske op- 
bremsning, som alle andre må deltage i, og 
at de derfor også må tilpasse deres udgifter 
til de ændrede tider, sådan at skatteforhøjel- 
ser undgås. ' 

Det kan blive en meget forskelligartet op- 
gave at nå dette mål. Vore kommuner er me- 
get forskellige, bl.a. fordi de lokale forhold 
er så forskellige, som de er, og fordi de fore- 
gående års økonomiske dispositioner har væ- 
ret mere eller mindre præget af den økono- 
miske udvikling i øvrigt. Disse forskellighe- 
der gør, at jeg ikke er enig med forslagsstil- 
lerne i den metode til at undgå skattestignin- 
ger, som man foreslår. Lovforslaget lægger 
meget stærke bånd på den enkelte kommu- 
nes dispositionsfrihed, både hvad angår skat- 
ter, og hvad angår takster osv. Det ønsker 
forslagsstillerne notorisk også, men så ensar- 
tede bånd som her foreslået ønsker regerin- 
gen ikke på nogen måde at lægge på det 
kommunale selvstyre. Vi har fuld tiltro til, at 
de lokale politikere nu er helt klare over, at 
borgerne ikke ønsker skattestigninger. Jeg 
tror, det vil være den viden, kommunalbesty- 
relsesmedlemmerne går til 1984-budgetlæg- 
ningen med. Hvorfor skulle de ikke det? 

Regeringen har valgt en anden måde end 
den her foreslåede. Vi sigter mod samme mål 
som dette forslag, men ønsker samtidig at 
give plads for lokale nuancer. Den vej, rege- 
ringen har valgt, har derfor været at udsende 
en henstilling til kommunerne og amtskom- 
munerne om at undgå kommunale skattestig- 
ninger for landet som helhed. Når vi har 
valgt, at gribe tingene an på den måde, er 

, det, dels fordi der i de forløbne år har været 
en række gode erfaringer med at anvende 


